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Sednici je predsedavao KolE Berish4 predsednik SkupStine, a koopredsedavaju6i je bio

Gazrnend Muhaxheri, dlan Predsednit5va-

Predsednik j e kostatovao da sednici prisusWuju 82. poslanika i istu proglasio otvorenom.
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Plenama sednica
Br.02-53114-07
Pri5tina 3l.maja, 1. i 4. juna 2007. godine
Zgrada Skup5tine, sala plenamih sednica.

1. Usvajanje zapisnika sa plename sednice od 10. i 11. maja 2007. godine,

2. Yreme za poslanidka pitanja,
3. Interpelacija premijera Agima dekua, na zahtev parlamentame grupe ORA,
4. Prvo raznatranje Nacrta zakona o proceni uticaja na sredinu,

5. Prvo razmatranje Nacrta zakona o civilnom statustl,

6. Prvo razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakota o registrima civilnog
status4 br. 4612004,

7. Prvo razrnatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona o drumskom prevozu,

8. Razmatranje izve5taja Vlade Kosova o jednogodiSnjem radu 2006. godine

9. Rasprava o omladini na Kosout,
10. Rasprava u vezi sa izrnenom tarifa i politika u sektoru energetike,

11. Razmatranje preporuke Komisije za prirredu, trgovinu i industriju o imenovanju

dlanova Komisije za konlotenciju,
12. Raznatranje predloga Komisije za poljopriwedu, sumarstvo i razvoj sela o

formiranju Odbora za vode.
13. Raanatranje preporuke Komisije za pitx\a pravosuda, zakonodavstva i ustavnog

okvira u vezi sa Nacrtom zakona o posredovanju.



14. Razmatranje preporuke Komisije za javne sluibe, lokalnu administraciju i medije
u vezi sa izve5tajem Nezavisne komisije za medije,

15. Raznratranja preporuke Komisije za pitmla pravosuila, zakonodavstva i ustavnog
okvira o imenovanju dlanova Upravnog odbora Dudskog ilstituta Kosova,

16. Razrnatranje preporuke Komisije za priwedu, trgovinu,, industriju, energetiku,
hansport i telekomrmikacije u vezi sa Nacrtom zakona o izmeni i dopuni Zakona
o energiji.

17. Razmatranje preporuke Komisije za privredu, trgovinu, industriju, energetiku,
transport i telekomrnikacije u vezi sa Nacrtom zakona o izneni i dopuni Zakona
o Regulatoru energije.

18. Razmatranje preporuke Komisije za priwedu, trgovinu, industriju, energetiku,
transport i telekomunikacije i Zakonodavne komisije u vezi sa Nacrtom zakona o
prilagodavanju Konvencije Saveta Ewope o kriminalu u oblasti kibemetike.

Na podetku sednice, predsednik je upoznao prisutne poslanike da je Predsedni5tvo

Skup5tine, na osnovu pravila 6 i 23 Poslovnika Skupitine pripremilo i Skup5tini
predloXlo dnevni red za dana5nju sednicu. U meduvremenu, nijedna parlamentama grupa
nije podnela neku pismenu mociju o njegovoj dopuni.

Poslanica Teuta SahatEija, u ime parlamentame grupe ORA, zatraZila je da se deseta

tadka odloZi za narednu sednicu, rtz obrazloLenle da je poslanicima sa zakainjenjem
podeljen dopunski material.

Predsednik je stavio na glasanje predlog predsednice parlamentame grupe ORA.
Skup5tina je prihvatila njen zahtev.

Poslanik Fehmi Mujota je obavestio SkupStinu o velikim Stetama koje su

prouzrokovane prirodnom nepogodom u op5tini Shpce. On je zatraiio da Skup5tina
formira ad - hoc Komisiju radi pruZanja pomodi op5tini Strpce.

2, Usvajanje zapisnika sa plenarne sednice od 10. i ll. maja 2007. godine

Zapisnik sa plename sednice od 10. i I 1. maja 2007. godine usvojen je bez primedaba-

3. Vreme za poslanidka pitanja

Poslanik Gazmend Muhaxheri postavio je pitanje premijeru Kosova u vezi sa tro5enjem

sredstava za isplatu najamnina za iseljene Zitelje sela Hade.

Premijer Agim Ceku je odgovorio na pitanje poslanika Muhaxheri.

Poslanik Bajrush Xhemaili postavio je pitanje premijeru Kosova o neproglaSenju Zakona
o rudnicima.

Premijer Agim ieku je odgovorio na pitanje poslanika Xhemaili.

Poslanica aibrije Hoxha postavila je pitanje ministru za sredinu i prostomo planimnje u
vezi sa Nacionalnim parkom Sarplanine.

2

Ministar Ardian Gjini je odgovorio na pitanje poslanice Hoxha.



Poslanik Ramadan Kelmendi postavio je pitanje ministru za kulturu, orrladinu i sport u
vezi sa hetiranjem kompleksa ,,Isa Boletini" u Mitrovici.

Ministar Astrit Haraqija odogovorio je na pitanje poslanika Kelmendi.

Poslanik Ibush Jonuzi postavio je pitanje minishu za rad i socijal-no staranje u vezi sa

tretiranjem civilnih invalida rata ( I 941 -1945).

Ministar Ibrahim Selmanaj je odgovorio na pitanje poslanika Jonuzi.

Poslanik Behxhet Brajshori postavio je pitanje ministru za sredinu i prostomo planiranje
u vezi sa tretiranjem otpadnih voda ujezeru Batlava.

Ministri Adrian Gjini odgovorio je na pitanje poslanika Brajshori.

Poslanik Hajredin Hyseni postavio je pitanje ministru za rad i socijalno staranje u vezi sa
porodidnom penzijom palog borca Hasan Ramadani.

Ministar Ibrahim Selmanaj odgovorio je na pitanje poslanika Hyseni.

Poslanik Ramadan Kelmendi postavio je pitanje premijeru Kosova o nedeklarisanju
imovine visokih zvanidnika u Agenciji protiv korupcije.

Premijer Agim eeku odgovorio je na pitanje poslanika Kelmendi.

Poslanica Nurishahe Hulaj postavila pitanje ministru za obrazovanje, nauku i tehnologiju
u vezi sa uspehom i bezbedno56u u Skolskim sredinama.

Ministar Agim Veliu odgovorio je na pitanje poslanice Hulaj

Poslanica Nurishahe Hulaj postavilaje pitanje premijeru Kosova u vezi sa
prosledivanjem Zakona o hrani.

Premijer Agim eeku odgovorio je na pitanje poslanice Hulaj.

Poslanik Bajrush Xhemaili postavio je pitanje ministru za transport i post
telekomunikacije u vezi sa zaititom Zeleznidkih prelaza u opStini Uroievac.

Ministar Qemajl Ahmeti odgovorio je na pitanje poslanika )Cremaili.

Poslanik Bajrush )Oremaili postavio je pitanje ministru za transport i post
telekomunikacije u vezi sa upotrebom soli za zimsko odrZavanje puteva u op5tini
Podujevo.
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Ministar Qemajl Ahmeti odgovorio je na pitanje poslanika Xhemaili.

Poslanik Bajrush )Oremaili postavio je pitanje ministru za zdravstvo u vezi sa
izgradnjom bolnidkog objekta (za hemodializu) u op5tini Uro5evac.

Ministar Sadik Idriz odgovorio je na pitanje poslanika Xhemaili.



3. Interpelacija premijera Agim deku, na zahtev parlamentarne grupe ORA

Predsednik je informisao poslanike o prosledvanju zahteva parlarnentame gruPe ORA i
odgovoru premijer4 kao i o kajanju rasprave.

Poslanik Bajrush )Oremaili je rekao da se parlamentama grupa PDK ne slaZe sa

wemenom utvrdenim za diskusiju.

Predsednik je pozvao predstavnika podnosioca interpelacije da uzme red.

Poslanica Teuta Sahatqija, u ime parlamentame grupe ORA, obrazloZila je zahtev da se

premijer Kosova pozove na itnerpelaciju u vezi sa odredivanjem dlanova bordova u
javnim preduzeiima.

Vlada se izjasnila da 6e jedan od njenih priorltgta biti .aryqj doma6e ekonomije -
najnoviji slogan E. Znatajan faktor koji moZe uticati na ekonomski razvoj Kosova su i
javna preduze6a. Ona zasluZuju paZnju u kriterijumima za abor rukovodilaca u
humanim resursim4 gde 6e se izabrati iskusni eksperti. Znatajan je pristup izboru

rukovodilaca tih preduze6a i kriterijumima za izbor dlanova bordova tih preduze6a.

G. Premijeru, da li osedate odgovomost i kako objaSnjavate da od 15. predloZenih

dlanova, sedmorica su odbijena od strane KPA?

Predsednik je pozvao premijera Kosova da uzrne re6.

Premijer Agim Ceku - Bord Kosovske poverenidke agencije je nadleian i odgovoran za

imenovanje dlanova bordova javnih preduze6a. Vlada ima samo pravo predlaganja, ali
poslednju rei ima KPA. Sastav dlanova borda javnih preduzeda, nadin njihovog izbora i
kvalifikacije kandidata treba da se utvrde unutra5njom uredbom KPA.

UnutraSnje uredbe KPA su wlo jednostavne Sto se tiie kvalifikacija dlanova bordova
javnih preduze6a. Oni treba da imaju vi5e godina iskustva u oblasti u kojoj deluje javno

preduze6e ili da su viSe godina w5ili profesiju koja je relevantna za delatnost javnih
preduzeia.Drugih kriterij a nema.

Nema nijedne pravne prepreke da lice koje ispunjava profesionalne kriterije, utwdene
unutrainjom uredbom KPA, istowemeno bude i dlan Vlade, Skupitine, Predsedni5tva ili
politidke partije.
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Iz liste koju je predloZila Ylada zz dlanove tih tako zradajnih preduze6a za priwedu
Kosova, nahlost ne moZemo zakljuditi vezu izrnetlu predloZenih imena i prioriteta za

ekonomski razvoj. Po bordovima su odretleni potpredsednici partij4 nadelnici,
predsednici op5tin4 partijski aktivisti. To ne bi bio problem kad bi ti ljudi imali
profesionalne sposobnosti.

S toga, moZemo zakljuditi da biti dlan borda predstavlja nagradu za partijske aktivnosti.
Od 15 dlanova koje je Vlada predloZila KPA na usvajanje, 7 od njih su odbijeni.



Od kandidata koje je predloZila Vlada, Bord KPA neke je pri-trvatio, a neke ne. Nisu
odbijeni zato 5to su politidke lidnosti, vei zato sto je Bord smatrao da ne ispunjavaju
profesionalne kriterij e.

Javna preduze6a nisu jednostavno poslovna preduze6a" koja imaju za cilj da generiBu
profit, vei su preduzeia koja vr5e i javne usluge i u funkciji su ekonomske, socijalne i
razvojne politike Vlade.

Vlad4 osim profesionalnog kriterija, uzima u obzir i dogovor izrnedu partija koje dine
Vladu.

Mandat dlanova bordova jamih preduze6a je priwemen i okondava se 31. decembra ove
godine. Do tada imaiemo na5 zakon o javnim preduzeEima i uwrdi6e se upravljanje
korporacija i javnih preduze6a.

Nakon izlaganja premijera ieku, predsednik je otvorio raspravu.

U ime parlamentamih grupa u diskusiji su udeswovali: Alush Gashi u ime parlamentame
grupe LDK, Bajrush )Cremaili u ime parlamentame grupe PDK, u ime parlamentame
grupe AAK, Gjyloaze Syla, u ime Parlamentame grupe ORA, Nazim Jashari, u ime
parlamentame grupe LDD, Besa Gaxheri i u ime parlamentarne grupe 6 + Diezair
Murati, kao i poslanici: Hydajet Hyseni, Naser Osmani, Hatixhe Hoxha, Gani Koci,
Ramadan Kelemendi, Fehmi Mujot4 Ethem ieku, Behxhet Brajshori, Hajredin Kuqi i
Sala Berisha - Shala, dije su diskusije priloZene transkiptu.

Na kraju rasprave, u ime podnosioca mocije, poslanik Veton Suroi je rekao da je
odgovor premijera na na5u interpelaciju nezadovoljavaju6i i nedovoljan.

Premijer je 26. februara ove godine zatraZio od partija koje formiraju vladinu koaliciju,
da daju svoje predloge za nadzome bordove. Premijer je dobio odgovor od partija i dalje
prosledio u KPA. Premijer treba da ima viSe nadleZnosti od jednog po3tara.

Drugi problem, u kome postoji konceptuaha razlika jeste problem politike ili partizaclje.
Ne moZe biti partijskog automatizma u izboru dlanova bordova, jer automatski partijski
izbor u bordovima partizuje javna preduzeia.

Problem stoji u pristupu bordovima. Vlada u tim preduzeiima delegira ljude koji nemaju
dovoljnog profesionalnog kapaciteta.

Vlada treba da se sankcioniSe zbog takve neodgovomosti.

5

Posle pauze sednici je predsedavao Gazmend Muhaxheri, dlan PredsedniStva Skup5tine.

Zbog javnog funksionisanja javnih preduze6a u svakoj zemlji sveta, drZava odnosno
Vlada w5i na&or nad njim4 u prvom redu kroz razreienje neuspe5nih direktor4 ali te
kompetencije nema i Vlada Kosova. Jedini na6in da se ma koliko uti6e na odluke i
delovanje javnih preduze6a i da se aa 5ta se dogada unutar njih jeste da Vlada ima
svoje predstavnike u bordovima tih preduzeia.

Predsednik je dao pauzu za rudak.



4. Prvo razmatranje Nacrta zakona o proceni uticaja na sredinu

Predsedavaju6i je pozvao predlaga6a da pred poslanicima Skup5tine obrazloZi ovaj Nacrt
zakona.

Ministar za sredinu i prostorno planiranje, g. Ethem deku, u ime vlade Kosova je rekao
da je nakon konsultacija sa predsednicima parlamentamih grup4 povlaien Nacrt zakona
o proceni uticaja na sredinu, radi dopune.

5. Prvo razmatranje Nacrta zakona o civilnom statusu

Predsedavajuii je pozvao predlagada da pred poslanicima Skup5tine obrazloli ovaj Nacrt
zakona.

Ministarka za javne sluZbe, Melihate Trmkolli, u ime Vlade Kosova je pred poslanicima
Skupitine obrazloZila potrebu normiranja ove oblasti novim zakonom.

U nastavku ministarka Trmkoli obrazloiila je materiju svrstanu u 9. poglavlja i 66.
dlanova, objektive, strukturu Nacrta zakona, kao i nadin njegovog sprovodenja.

Nakon obrazloZenja ovog Nacrta zakona od strane ministarke Trmkoli, predsedavajuii je
otvorio diskusiju za njegovo razmatranje u nadelu.

Mi5ljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona u ime Komisije za javne
sluZbe, lokalnu administraciju i medije dala je Selvije Halimi, u ime parlamentame grupe
LDK, Nekibe Kelmendi, u ime parlamentame grupe PDK, Nerxhivane Dauti, u ime
parlamentame gupe AAK, Ymer Halimi, u ime parlamentame grupe LDD, Ramadan
Kelemendi, u ime parlamentame grupe 6+, Shpresa Murati.

Na kraju, ministarka Trmkoli je odgovorila na primedbe i sugestije poslanika.

Nakon ovih diskusija, predsedavaju6i je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona.

Rezultat glasanja je bio slede6i:

Za^................... 64
Protiv 0

Predsedavaju6i je konsatovao da je Skup5tina Kosova jednoglasno usvojila u nadelu
Nacrt zakona o civilnom statusu.

Komisija je zadlLila glavne komisije i Komisiju za javne sluZbe, lokatnu administraciju i
medije izvestiladku komisiju - da razmotre ovaj Nacrt zakona i u roku od 2. meseca
podnose Skupitini izve5taj sa preporukama.
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U diskusiji su udestvovali i slede6i poslanici: Fetah Berisha, Nexhat Rexha i Milazim
Haliti, dije su diskusije priloZene transkriptu.



6. Prvo razmatratrje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona o registrima civilnog
statusa, br. 4612004

Predsedavaju6i je pozl/ao sponozora da pred poslanicima Skup5tine obrazloZi ovaj Nacrt
zakona.

U nastavku ministarka Trmkoli je obrazlo2ila materiju svrstanu u 44. dlanov4 objektive,
strukturu Nacrta zakona, kao i nadin njegovog sprovodenja.

Nakon obrazloZenja ovog Nacrta zakona od strane ministarke Trmkoli, predsedavaju6i je
otvorio diskusiju za njegovo razmatranje u nadelu.

MiSljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona dali su u ime Komisije za
javne sluZbe, lokalnu administraciju i medije, Ymer Halimi; u ime parlamentame grupe
LDK, Nekibe Kelmendi, u ime parlamentarne grupe PDK, Hajredin Hyseni, u ime
parlamentame grupe AAI(, Ymer Halimi, u ime parlamentame grupe LDD, Ramadan
Kelmendi, u ime parlamentame grupe 6+, Mahir Jagcilar.

Nakon ovih diskusija, predsedvajuii je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona.
Rezultat glasanja je bio sledeii:

2a...............
Protiv..........

61;
1

Predsedavajudi je kostatovao da je Skup5tina Kosova veiinom glasova usvojila u nadelu
Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona o registrima civilnog statusa, br.2004/46.

Skup5tina je zaduZila glavne komisije i Komisiju za javne sluZbe, lokalnu administraciju i
medije izvestiladku komisiju, da razmotre ovaj Nacrt zakona i u roku od 2. meseca
SkupStini podnose izve3taj sa preporukama.

7. Prvo razmatranja Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona o drumskom prevozu

Predsedavajuii j e poz]tao predlagaia da pred poslanicima Skupstine obraz)oij ovaj Nacrt
zakona.

Mir star za transport i post telekomunikacije g. Qemajl Ahmeti, u ime Vlade Kosova je
pred poslanicima obrazloZio potrebu izmene i dopune Zakona o drumskom prevozu.

U nastavku ministar Ahmeti je obrazlozio matenju, objektive, strukturu Nacrta zakona,
kao i nadin njegovog sprovoclenja.

Nakon obrazlozenja ovog Nacrta zakona od strane ministra Ahmeti, predsedavajuii je
otvorio diskusiju o njegovom tazrnatranj u u nadelu.

Mi5ljenja primedbe i sugestije u vezi ovog Nacrta zakona dali su: u ime parlamentame
gn:pe LDK, Ibush Jonuzi, u ime parlamentame grupe pDK - Hatixhe Hoxha, u ime

1

Ministarka javnih sluZbi, Melihate Tnnkoli, u ime Vlade Kosova je pred poslanicima
Skup5tine obrazloZila potrebu izmene i dopune Zakota o registrima civilnog statusa, br.
4612004.



parlamentame grupe AAI(, )Orevdet Neziraj, u ime parlamentame grupe 6 +, Mahir
Jagcilar, i u ime parlamentame grupe LDD, Milazim Haliti.

Nakon ovih diskusija, predsedavajuii je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona.
Rezultat glasanje je bio sledeii:

Za. 61;
Protiv......... 0.

Predsedavajuii je konstatovao da je Skup3tina Kosova jednoglasno usvojila u nadelu
Nacrt zakona o izrneni i doptmi zakona o drumskom prevozu,br. 2004/1.

Skupltina je zaduiila, glavne komisije i Komisiju za priwedu, trgovinu, industriju,
energetiku, transport i telekomuninakcije - izvestiladku komisije - da razmotre ovaj
Nacrt zakona i u roku od 2 meseca Skup5tini podnose izveltaj sa preporukama.

8. Razmatranje izve5taja Vlade Kosova o jednogodi5njem radu 2006. godine

Predsedavaju6i je pozvao premijera Kosova da obrazloZi Izve5taj o radu Vlade u 2006.
godini.

Premijer Agim ieku - Osnovne oblasti na kojima se angaZovala Vlada Kosova u 2006.
godini bile su: ispunjavanje standard4 priprerna za preuzimanje nadleZnosti od UNMIK,
ekonomski razvoj zemlje, pruZanje kvalitetnih usluga gradanima u oblasti obrazovanj4
zdravstva, jadanje reda i zakon4 dobro upradanje, integracija manjina u svakodnevnom
Zivotu i na5im institucijam4 agenda evropskih integracija, regionalana i medunarodna
saradnja Kosova.

Sprovodenje standarda je bio jedan od glavnih prioriteta agende Vlade. Tokom 2006.
godine podneto je detiri izve5taja od strane SPGS pred Savetom bezbednosti Ujedinjenih
nacija, koji su visoko ocenjeni.
Tokom 2006. godine kontakt grupa je zafiiZlla Vladu Kosova i Kosovo u celini i sa 13

dodatnih tadak4 koj e su uspesno i u utvrdenom roku ostvarene.

Ekonomsk razvoj Kosova je tokom 2006. godine zabeleZio porast. Pesimistidki scenario
je 3o/o, a optimistidniji 5%. To su podaci Medunarodnog monetamog fonda. BudZet
Kosova je odrZiv i smatra najboljim u regionu.

Privatizacija je iSla potrebnim ritmom i dinamikom. Potpisali smo vi5e sporazuma o
slobodnoj trgovini i neke druge spor.vume u drugim oblastim4 potpisali smo i sporazum
Cefte i time je Kosovo postalo delom regionalnog trZi5ta.

Sektor energetike je biojedan od osnovnih izazova sa kojim se suoEavala Vlada Kosova i
Kosovo u celini. Vlada je uloZila stalne napore da nade odgovor kako urediti situaciju u
selloru energetike i upravo zbog toga izradili smo plan i strategiju sektora energetike.
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Postignut je znatan porast prikupljanja poreskih uplata, tako da imamo porast za oko 70
miliona vi5e nego 3to je predvitleno u 2006. godini.



Dali smo stipendije za studente koji studiraju u inoshanstvu, inadena je strategija
prenniverzitetskog obrazovanja za period 2007 - 2017, osnovali smo Agenciju za
akreditaciju, izgratlene su nove Skole povr5ine od 4500 m2.

U oblasti obrazovanja tokom ovog perioda sektor Vlade za obrazovanje je snaZno
podrZao proces reforme visokog obrazovanja na Pri5tinskom univerzitetu. Sada vec
znamo da su odrZani op5ti izbori na Fri5tinskom ruriverzitetu i izabran j e novi rektor.

U oblasti vladavine zakona osnivanjem Ministarstva pravde i Ministarsva unutra5njih
poslova ispunjena je izvrSna praznina na institucionalnom podizanju vladavine zakona.
Ova dva ministarstva sada vei funkcioni5u i stalno podiZu svoje potrebne kapacitete.

U funkciji izgradnje demokatskog dru5tva na Kosow, dobro upravljanje ostaje jedno od
prioriteta Vlade. Prakse demokatskog funksionisanja institucija, ljudska prava, vladavina
zakona, suzbijanje i spredavanje korupcije, organizovanog kriminala i dalje ostaju
prioriteti u radu Vlade.

Agenda ewopske integracije je bila jedna od oblasti gde se Vlada posebno engaiovala.
Osnovana je i fimksioni6e Agencija za evropske integracije pri Kancelariji premijera.

Tokom 2006. godine odrZana su detiri susreta Mehanizrn a za ptadenje stabilizacije i
pridruZivanje i konstatovan je stalan progres u pribliZavanju Kosova sa Ewopskom
unijom.

Kosovo na kraju 2006. godine ima vi5e prijatelja koji nas podrZavaju nego na podetku
godine.

Vladaje pove6avala dinamiku rada, transparentnost, odgovomost, podizalaje kapacitete i
pripremila se za izazove posle statusa.

Nakon izlaganja premijera, predsedavajudi je otvorio nrspravu o Izve5taju o radu Vlade u
2006. godini.

U ime parlamentamih grupa u diskusiji su udestovali: u ime parlamentame grupe LDK,
Alush Gashi, u ime parlamentame grupe PDK Safete Haderyionaj, u ime parlamentame
grupe AAI! Gjylnaze Sy14 u ime parlamentame grupe ORA, Veton Surroi, u ime
parlamentame grupe LDD, Besa Gaxheri, u ime parlamentame grupe g+, DZezair Murati,
kao i poslanici: Zahrije Jusufi, Naser Osmani i Afrim Azuralxhiu.

Poslanik Gani Koci predloZio je da danasnje zasedanje prekine sa radom da bi se
nastavilo sutradan.

Predsedavajudi je stavio na glasanje predlog poslanika Koci
slede6i:

. 2a.............. 57;
Protiv............ I l.

Predsedavaju6i je dana5nje zasedanje proglasio okondanim.

Rezultat glasanja je bio
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Vlada je tokom 2006. godine dala znadajan doprinos procesu definisanja statusa, oduvali
smo i ojadali jedinstvo, politidku i institucionalnu stabilnost, institucionalno poverenje
kao i partnerstvo sa medunarodnom zajednicom.



Petak, 1. juni 2007. godine
Nastavak plenarne sednice

Na podetku sednice bilo je prisutno 70 poslanika.

Sednici je predsedavao KolE Berisha, predsednik SkupStine Kosova.

Nastavlj ena j e rasprava povodom lzve5taja o radu Vlade Kosova za 2006. godinu

Na podetku sednice pojedini poslanici su se usprotivili ogranidavanju wemena za
riuipravu o Izve5taju o radu Vlade Kosova za 2006. godinu.

Predsednik je rekao da ie se rasprava nastaviti bez ogranidavanja wemena za raspravu.

U raspravi su udeswovali slede6i poslanici: Berat Luzha, Fatmire Mullhaxha Kolgaku'
Behxhet Brajshori, Sala Berisha - Shala, Hatixhe Hoxha, Ibush Jonuzi, Xhelal
Canziba, Zylfije Hundozi, Gani Koci, Nazim Jashari, Hydajet Hyseni' Ramadan
Kelmendi, Naim Maloku, Xhavit Haliti, Zef Morina, Ferid Agani, Bislim Hoti'
Nafije Berisha, Xhevdet Neziraj, Lutfi Xharku, Melihate Tdrmkoli' Gjergi Dedaj i
Selvije Halimi, dije su diskusije priloZene u fianskriptu.

Na kraju rasprave ministri: Haki Shatri, Ardian Gjini, Ethem Qeku, Jonuz Salihaj i
Astrit Haraqija odgovorili su na primedbe poslanika.

Premijer Agim Qeku se zahvalio poslanicima Skup5tine na doprinosu koji su dali tokom
ove rasprave. On je nagalsio da 6e Vlada Kosova uzeti u obzir tokom buduieg rada sve

primedbe i sugestije poslanika.

9. Rasprava o omladini na Kosovu

Poslanik Enver Hoxhaj je, u ime predlagada mocije, predloZio da se rasprava o omaldini
na Kosovu odloZi za ponedeljak.

Ministar Astrit Haraqija je u vezi stim rekao da u ponedeljak nede mo6i prisustvovati
plenamoj sednici.

Predsedavajudi je stavio na glasanje predlog poslanika Hoxhaj, a rezultat glasanjaje bio
slede6i:

2a.......
Protiv..

veiina;
6.

Predsedavajudi je konstatovao da se rasprava o omladini Kosova odlaZe za nmednu
sednicu.

10. Rasprava u vezi aa izmenom tarifa i politike u sektorlr energije

Predsednik je pozvao predstavnika podnosioca mocije da uzme red.

l0

Predsedavaju6i je dao pauzu za rudak.



Poslanica Teuta Sahatqija je, u ime Parlamentame grupe ORA, obrazlollla zahtev kojim
je traZena rasprava u vezi sa izmenom tarifa i politike u sekloru energije.

U nastavku je poslanica Sahtaqija iscrpno prezentirala zabrinutosti u vezi sa poveianjem
tarifa za elektridnu energiju, kao i u vezi sa politikom koju vodi Vlada u sektoru energije.
Ona je na laaju, u ime Parlamentame grupe ORA, predlofila slede6e

PREPORUKE

. Gradani treba da plate struju,

. Kancelarija Regulatora energije ne treba da padne pod uticajem lidnih interesa,
interesa pojedinih preduzeda ili Vlade, vei da odluke donosi nakon nezavisnih i
strudnih analiz4

o Da Vlada usmeri politiku u seldoru energUe shodno svojim razvojnim politikama,
a ne da se razvojna politika i strategija prilagode energetskoj politici i strategiji,

o Da MER prevashodno vodi raduna o interesima gradana i budu6e drZave Kosov4
umesto da rasprodaje ditavu imovinu Kosov4

o Da Skup5tina Kosova nadgleda sprovodenje strutegije za izgradnjt TEC snage
1000. a ne 2100. megavata i da ulaganja budu zajednidka a ne da to budu
iskljudivo privatne i strane investicije.

Predsednik je pozvao ministra za energetiku i rudarstvo da uzme red.

Ministar Ethem Qeku - Strategijom koju je Skup5tina usvojila utwdene su sve faze
razvoja energetskog sektor4 koje smo mi kao upravni odbor duZni da sprovedemo. Ovom
shategijeom je predvitleno da ie se tokom perioda od 2005 - 2015. graditi novi
proizvodni kapaciteti od 1800 megavata, zatim pobolj6anje energetskog sehora,
modemizacija mreZe, povedanje efikasnosti, kao i da se do 20l2.godine osnivaju
regionalni centri i saniraju posledice prouzokovane od postojeiih termoelektrana.

U nastavku je ministar eeku iscrpno objasnio politiku Vlade, odnosno Ministarstva za
energetiku i rudarstvo u vezi sa izmenom tarifa za struju i politiku u sektoru energije.

Strategijom Kosova za energiju za period od 2005. do 2015. godine predvi<la se
racionalno kori5ienje lignita, kao jednog od glavih izvora ekonomskih i finansijskih
prihoda za brZiji ekonomski razvoj tokom srednjorodnog perioda. vlada je utvrdila tri
stuba kojima se podrZava razvoj Kosova, a to su priweda, edukacija i energija, izralerri u
sintagrni ,,3 E".

Energija predstavlja prioritet za olu Vladu.
U buduiem periodu se ne moZe garantovati normalno snabdevanje iz uyoza
Energetska strategija Kosova predvida sledeie radnje:

- Izgradnju novih proizvodnih kapaciteta,
- Unapretlivanje postojeiih proizvodnjih kapaciteta,
- Pro5irenje rudnika lipita i

- Aktiviranje obnovljivih izvora energije.

Ministarstvo za energiju i rudarstvo priprema strategiju Kosova za sektor rudarstva, koja
ie ubrzo biti gotova. MER smatra da politika izdavanja licenci za istra1ivatja i korisienJe
lignita i ostalih rudarskih izvora mora omoguditi maksimalizaciju dohotka na Kosovu.

ll



Rekonstrukcija energetskog sektora se ostvaruje u skladu sa Energetskom strategijom
Kosova od 2005 - 2015. godine, vaZeCim zakonima kojima se weduje sektor energije i u
skladu sa odlukama Vlade u vezi s tim.

MER traZi ve6u podr5ku od svihh politidkih snaga zastupljenih u SkupStini Kosova.
Diversifkacija energetskih izvora kao i koriScenje obnovljivih izvora (energije sunca,
vetra i vode) uz pove[anje efikasnosti u koriS6enju energije predstavlja drugi aadajan cilj
rada MER.

MER zajedno sa upravnim odborom su posve[eni sprovo<lenju politike koju je usvojila
Skup5tina Kosova, da gradanima i poslovnim subjektima obezbede uredno snabdevanje
elektridnom energij om.

Predsednik je otvorio raspralu povodom ove tadke dnevnog reda.

U ime parlamentarnih grupa diskutovali su: U ime parlamentame grupe LDK, Alush
Gashi, Parlamentame grupe PDK Bajrush Xhemajli, Parlamentame grupe AAK Naim
Maloku, Parlamentame grupe 6+ Husnija Beshkovid i u ime Parlamendame gmpe LDD
Ramadan Kelmendi, kao i slede6i poslanici: Gani Koci, Ibush Jonuzi, Besa Gaxherri,
Nazim Jashari, Ymer Halimi, Ragim Zekolli, Zyllije Hundozi, Fatmire Mullhaxha
- Kollgaku, Afrim Arzuallxhiu, Milazim Haliti, Hatixhe Hoxha i Behxhet Brajshori i
Vezira Emru5, dije su diskusije priloZene transkriptu.

Ministar Ethem Qeku je odgovorio na primedbe i sugestije poslanika.

Na kraju rasprave, Teuta Sahatqiu je, u ime podnosioca mocije, naglasila da ministar za
energetiku i rudarstvo nije pruZio adekvatno re5enje za nijednu od naiih dilema u vezi sa
izmenom tarifa i politike u sektoru energije.

Predsednik je zakljudio plenamu sedinu u 18,20 minuta.

Ponedeljak 4. juni 2007. godine
Nastavak plenarne sednice.

Na podetku plename sednice bilo je prisutno 63. poslanika.

Sednici je predsedavao KolE Berisha, predsednik Skup5tine, a pomagao gaje Gazmend
Muhaxheri, dlan PredsedniStva Skup5tine.

11. Razmatranje Preporuka Komisije za privredu, trgovinu i industriju o
imenovanju ilanova Komisije za konkurenciju

Predsednik je pozavo predstavnika Komisije za privredu, trgovinu i industriju da pred
poslanicima Skup5tine obrazloZi ovu preporuku.

Ibush Jonuzi, predsednik Komisije, objasnio je postupak razmatranja i intervjuisanja
kandidata za dlano-ve Komisije za konkurenciju.
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Vlada Kosova je Skup5tini predloZila 10. kandidat4 dokje Komisija u skladu sa dlanom
25. Zakona o konkurenciji, nakon njihovog intervjuisanja, Skup5tini predlaZila 5.
kandidata i to: '

l Ramzije Hajdari, diplomirani pravnik,
2. Mustafe Hasani, diplomirani ekonomista,
3. Denis Jonuzi, diplomirani ekonomista,
4. Hysni Terziu, diplomirani ekonomista, i
5. Hydajet Hyseni, diplomirani pravnik.

Predsednik je stavio na glasanje, pojedinadno, predloZene kandidate.

Nakon okondanja glasanja, predsednik je konstatovao: Skup5tina Kosova je, veiinom
glasova, donela seldeiu

ODLUKU

Skupitina Kosova nije usvojila Preporuku Komisije za priwedu, trgovinu,
industriju, energetiku, transport i telekomunikacije o imenovanju kandidata za
dlanove Komisije za konkurenciju,

2. Ylade Kosova treba da pripremi i Skup5tini podnese novu listu sa novim
kandidatima u skladu sa dlanom 25.3. Zakona o konkurenciji br.2004136.

12. Razmatranje predloga Komisije za poljoprivredu, Sumarstvo i razvoj sela
o formiranju Odbora voda

Predsednik je pozvao predstavnika Komisije za poljoprivredu, Sumarstvo, razvoj sela,
zivotnu sredinu i prostomo planiranje da pred poslanicima Skupitine obrazloZi predlog.

Rifat Krasnid, predsednik Komisije, je obradozio predlog o imenovanju dlanova odbora
voda.

Predsednik je stavio na glasanje pojedinadno, predloZene kandidate za dlanove odbora
voda.

1

Nakon okondanja postupka glasanja, predsednik je konstatovao: Skupltina Kosova je,
veiinom glasova donela sledeiu

ODLUKU

l. Za dlanove Odbora voda Kosova imenovani su:
1. Ali Sha1a, predsednik,
2. Abdullah Nishori, dlan,
3. Figena Ahmeti, dlan,
4. Selvete Hoxha - Krasniqi, dlan,
5. Valdet Pruthi, dlan,
6. Ymer Havolli, dlan, i
7. Haxhi Millaliu, dlan.
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2. Mandat dlanova Odbora voda traje 5 godina

Skupitina je, nakon Razmatranja Preporuke Komisije za pravosudna pitanj4
zakonodavstvo i Ustavni okvir u vezi sa nacrtom zakona o posredovanju, donela slede6u

ODLU KU

l. Nacrt zakona o posredovanju waia se predlagadu - Vladi Kosova na doradu.

14. Razmatranje Preporuke Komisije za javne sluibe, lokalnu upravu i medije u
vezi sa Izve5tajem Nezayisne komisije za medije

Skup5tina je, nakon razmatranja Preporuke Komisije za javne sluZbe, lokalnu upravu i
medije u vezi sa Izve5tajem Nezavisne komisije za medije, donela slededu

ODLUKU

Skupitina Kosova usvaja Godisnji izve5taj Nezavinske komisije za medije za
2006. godinu.

15. Razmatranje Preporuke Komisije za pravosudna pitanja, zakonodavstvo i
Ustavni okvir o imenovanju Clanova Upravnog odbora Instituta pravosude
Kosova

Predsednik je pozvao pedstavnika Komisije za pravosudna pitanja, zakonodavsWo i
Ustavni okvir da pre poslanicima Skup5tine obrazloZi preporuku.

Hydajet Hyseni, predsednik Komisije, obraloZio je preporuku o imenovanju dlanova
Upravnog odbora Instituta za pravosude Kosova.
On je naveo imena predloZenih kandidata i zafiaZio da se posebno glasa za svakog
pojedinog kandidata i da Skupdtina odludi prostom ve6inom.

Predsednikje stavio na glasnje, pojedinadno, predloZene kandidate za dlanove Upravnog
odbora ovog instituta.

Nakon okondanja glasanja predsednik je konstatovao: Skup5tina Kosova je, ve6inom
glasova, donela sledeiu

ODLUKU

l. Za dlanove Upravnog odbora instituta za pravosude Kosova imenovani su:
l. Vedat Gashi, dlan,
2. Zait Xher:"rajli, dlan,
3. Raima Elezi, dlan,
4. Vesel Latifi, dlan,
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Ustavni okvir u vezi sa nacrtom zakona o posredovanju



5. Elmaze Zyka, dlan,
6. Slobodan Stefanovid, dlan,
7. Destan Rukiqi, dlan i
8. Agim Krasniqi, dlan.

2. Skup5tina Kosova nije podrZala kandidaturu g, Hilrni Zhttija za dlana Upravnog
odbora Kosovskog instituta za pravosutle i zahteva od Javnog tuZilaitva Kosova
da predloZi novog kandidata.

3. Mandat dlanova Upralnog odbora Kosovskog instituta za pravosude haje dve
godine.

16. Razmatranje preporuke Komisije za privredu, trgovinu, industriju,
energetiku, transport i telekomunikacije u vezi sa Nacrtom zakona o
izmenama i dopunama Zakona o energiji

Predsednik je pozvao predstavnika Komisije za privredu, trgovinu, industriju,
energetiku, transport i telekomunikacije da pred poslanicima Skupitine obrazloZi
preporuku.

Ibush Jonuzi, predsednik Komisije, obrazloZio je preporuku u vezi sa procesuiranjem
Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona o energiji.

Predsednikje stavio na glasanje ovu preporuku, a rezultat je bio slede6i:

Za 48;
Protiv.......... 3

Predsednik je konstatovao: Skup5tina Kosova je veiinom glasova, donela sledeiu

ODLUKU

1. Da se Nacrt zakona o ianenama i dopunama Zakona o energiji vrati predlagadu -
Vladi Kosova na ponovnu izradu u skladu sa zahtevima i standardima EU.

17. Razmatranje Preporuke Komisije za privredu, trgovinu, industriju,... u vezi
sa Nacrtom zakona o izmenama i dopunama Zakona o Regulatoru energije

Predsednikje pozvao predstavnika Komisije za privredu, Trgovinu, industriju, ... da ovu
preporuku obrazloZi pred poslanicima SkupStine.

Ibush Jonuzi, predsednik Komisije je obrazloZio preporuku u vezi sa procesuiranjem
Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona o energiji.

Predsednikje stavio na glasanje preporuku Komisije, a rezultat glasanja bio je sledeii:

2a..........
Protiv......

53;
5
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Predsednikje konstatovao: Skup5tina Kosovaje ve6inom glasova, donela sledeiu

ODLUKU

1. Da se Nacrt zakona o izmenama i dopunama Zakona o Regulatoru energije wati
predlagadu - Vladi Kosova na ponovnu izradu prema zahtevima i standardima
EU.

Predsedrik je pozvao predstavnike ovih komisija da obrazloZe preporuku.

Predsednik Komisije za priwedu, trgovinu, industriju, energetiku, transport i
telekomunikacije, Ibush Jonuzi i podpredsednik zakonodavne komisije, Sadudin
Berisha, pred poslanicima su obrazloZili preporuke svojih komisija u vezi sa
procesuiranjem Nacrta zakona o prihvatanju Konvencije Saveta Ewope protiv
kriminaliteta u oblasti kibemetike.

Predsednik je stavio na glasanje preporuke ovih komisija, a rezultat je bio slede6i:

2a.........
Portiv.....

63;
5

Predsednik je konstatovao: SkupStina Kosova je, veiinom glasova, odludila da se Nacrt
zakona o prihvatanju Konvencije Saveta Evrope protiv kriminaliteta u oblasti kibemetike
vrati Vladi Kosova na doradu i, u vezi stim, donela sledeiu

REZOLUCIJU

l. Skup5tina Kosova podrZava nadela Konvencije Saveta Ewope protiv kriminaliteta
u oblasti kibemetike,

2. Da Ylada Kosova inicira pregovore sa Savetom Ewope o postizanju sporazuma
za ratifikovanje Konvencije portiv kriminaliteta u oblasti kibemetike,

3. Vlada Kosova 6e, u roku 90. dana, skup5tini Kosova podneti Nacrt zakona portiv
kriminaliteta u oblasti kibernetike, u skladu sa nadelima Konvencije Saveta
Evrope protiv kriminaliteta u oblasti kibemetike i ZakJjtiaka Solunskog samita o
informatidkim druStvima od 1. jula 2005. godine.

Predsednikje zakljudio sednicu u 12,10 dasova.

lzradio'.
Sektor za plenarna i proceduralna pitanja

Predsednik Skupitine
Kol6 BERISHA
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18. Razmatranje preporuke Komisije za privredu, trgovinu, industriju, energetiku,
transport i telekomunikacije i Zakonodarrre komisije u vezi sa Nacrtom zakona
o prihvatanju Konvencije Saveta Evrope o kriminalitetu u oblasti kibernetike


